



Index Number (if known/applicable): \_\_\_\_\_

County and Court (if known/applicable): \_\_\_\_\_

**လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢ ပှၤပှၤပိၣ်လီၤဟံၣ်ဖိအအိၣ်-**

နတၢ်ဟဲန့ၣ်တအိၣ်လၢမ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ၤမ့ၢ်အါထီၣ်ဝဲ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ်မၤသးအကတီၢ် အံၤ, ဒီးနတၢ်ဆဲးလီၤမံၤဒီးဆှၢၤယီၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကိတၢ်ခဲအလံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤ ဆူပှၤတဂၤလၢအဟ့ၣ်လီၤပိၣ်လီၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ကရၢလၢဟံးန့ၢ်က့ၤတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်ဖျါတၢ်ဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ်အအိၣ်ဝံၤလံအယိ, တၢ်ဟံးန့ၢ်က့ၤကွံာ်နတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်ဖျါ နဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ်အဂီၢ် တသ့တုၤလၢမ့ၤ ၁ သိ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. ပှၤတဂၤလၢအဟ့ၣ်လီၤပိၣ်လီၤပှၤအိၣ်ဟံၣ် မ့တမ့ၢ် ကရၢလၢဟံးန့ၢ်က့ၤတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ် မ့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၢ်လံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤန့ၣ်,အဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤစ့ၤကိး နတၢ်ဆှၢၤလံာ်ပရၢအလီၢ်အိၣ်ဆိးထံးဒီးအံၤမ့(လ)ဒ်သိးနဆှၢၤကဒါက့ၤလံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံးန့ၢ်က့ၢ် နစုလီၤခိၣ်ခိၣ် ခိၣ်ဖျါနဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ်အယိန့ၣ်, နကဘၣ်ဆှၢၤကဒါက့ၤလံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤဆူက့ၢ်ဘျီအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. နကဘၣ်ဟံ ယၢ်လံာ်တက့ၢ်ဒိအတၢ်ကွံးဒိ မ့တမ့ၢ် ဒိယၢ်လံာ်တက့ၢ်ဒိလၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအဂီၢ်တဖၣ်လၢနတၢ်မၤနီၣ်မၤယါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကဘၣ်ဟ့ၣ်ဒီးဒၣ်တၢ်ပိၣ်လီၤပှၤအိၣ်ဟံၣ်အလဲလၢတၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်ဒီးအံၤဒီးသဲးတၢ်ဘျါအလဲဆူပှၤတဂၤလၢအဟ့ၣ်လီၤ ပိၣ်လီၤတၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်သိးနကဘၣ်ဟံယၢ်ဒီးလူၤထွဲတၢ်လၢနဟ့ၣ်အလဲဝံၤဒီးစုလၢနယုလီၢ်အနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ခွးလၢအိၣ်တၢ် ဒီးတဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ.

**ပှၤပိၣ်လီၤပှၤအိၣ်ဟံၣ်ဖိအတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ပးတၢ်ကိတၢ်ခဲအဂ့ၢ်ဖဲ  
COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ်မၤသးအကတီၢ်**

ယမ့ၢ်ပှၤပိၣ်လီၤတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်အလီၢ်ဖဲ (လီၢ်အိၣ်လီၢ်ဆိးကရၢအလီၢ်အိၣ်ဆိးထံး)-

လၢအပၣ်ယုာ်ဒီးပှၤအိၣ်ဆိးဖဲယတၢ်လီၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ, ယနီၢ်ကစၢ်ဒုၣ်ယဲ, ယအိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဆိးအလီၢ်တဆံတီၤ မ့တမ့ၢ် တဘျုးတီၤလၢအလီၤလီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, တလီၤလီၤမ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ယလဲၤခိၣ်ဖျါဘၣ်ဝဲဒၣ်ကျိၣ်စုတၢ်ဂ့ၢ်ကိ, ဒီးယဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်ယတၢ် ပိၣ်လီၤပှၤအိၣ်ဟံၣ်အလဲပှၤတန့ၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဖျါလၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အဖျါလၢလံာ်အသိးတခါခါ မ့တမ့ၢ် အါခါအဖိခိၣ်-

1. ဟံၣ်ယိတၢ်ဟဲန့ၣ်တအိၣ်လၢမ့ၣ် COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ်မၤသးအကတီၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.
2. ဘၣ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်အါထီၣ် တၢ်လၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ၤလၢ နီၢ်ကစၢ်စုထၢၣ်ပှၤဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဖံး တၢ်မၤလၢအဂ့ၢ်ဒိၣ် မ့တမ့ၢ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့လၢအဒိဘၣ်မၤဟူးတၢ်ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ်မၤ သးအကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

3. တာ်မမူဒါလာတာ်ကွာ်ထွဲဖိသ် မ့တမ့ာ် တာ်မမူဒါလာတာ်ကွာ်ထွဲပုသးပု၊ ပုနီၣ်ခိကွာ်ဂီၤတလာပု၊ မ့တမ့ာ် ဟံၣ်ဖိဖိလီၤအဆူးဆါဝဲဲ COVID-19 တာ်ဆါသတြိၣ်မသးအကတီၢ်ဒီးမၤဘၣ်ဒဲၣ်ဒဲၣ်ယကံာ်စိတာ်သ့တာ်ဘၣ်လာအတဂ့ၤတပၤ မ့တမ့ာ် ပုၤဖဲယဟံၣ်ဖိဖိအကျါတဂၤအကံာ်စိလာတာ်မၤန့ၢ်ဘၣ်ဒဲၣ်ဒဲၣ်တာ်ဖဲတာ်မၤလာအိၣ်ပုၤဒီးအခိပညီ မ့တမ့ာ် မၤန့ၢ်တာ်ဟဲန့ၢ် မ့တမ့ာ် ဘၣ်ထူးထီၣ်အါထီၣ်တာ်လာ်ဘၣ်လာ်စ့ၤလၢ ယနီၣ်ကစၢ်စ့ထာ်ပုၤဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

4. တာ်သူးလီၢ်သူးကျဲအတာ်လာ်ဘၣ်လာ်စ့ၤဒီးတာ်ကီတာ်ခဲလာတာ်ယုထံၣ်န့ၢ်ဟံၣ်ယီတာ်အိၣ်တာ်ဆိးလာအပူၤဖျဲးဒီးတာ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ကဲထီၣ်တာ်ကီတာ်ခဲလာယဂီၢ်လာတာ်ဆိတလဲအိၣ်တာ်အိၣ်ဆိးလီၢ်အဂၤတတီၤဖဲ COVID-19 တာ်ဆါသတြိၣ်မသးအကတီၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ.

5. တာ်ပိာ်ထွဲထီၣ်အခံလာအမၤသးအဂၤလာအဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 တာ်ဆါသတြိၣ်အကတီၢ်အိၣ်ဒီးတာ်မၤဘၣ်ဒိယကံာ်စိတာ်သ့တာ်ဘၣ်လာတာ်မၤန့ၢ်ဘၣ်တာ်ဖဲတာ်မၤလာအပုၤ မ့တမ့ာ် လၢယမၤန့ၢ်တာ်ဟဲန့ၢ် မ့တမ့ာ် ယဟံၣ်ဖိဖိတာ်ဟဲန့ၢ် အိၣ်စ့ၤလီၤ ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ် မ့တမ့ာ် တာ်လာ်ဘၣ်လာ်စ့ၤအိၣ်အါထီၣ်ဝဲန့ၢ်လီၤ.

6. ပုၤလာအါအိၣ်ယဟံၣ်အကျါတဂၤ မ့တမ့ာ် အါဂၤတမၤလာပုၤအမူဒါလာတာ်ဟ့ၣ်ဟံၣ်လဲၣ်အါဝဲအပူၤအသိးစးထီၣ်လာလါမၤရး ၁ သီ, ၂၀၂၀ လံၤလံၤန့ၢ်လီၤ.

တာ်ကဲထီၣ်အသးတုၤလၢ ယဟံၣ်ယီတာ်ဟဲန့ၢ်တအိၣ်လၢ မ့တမ့ာ် အိၣ်ဒီးတာ်လာ်ဘၣ်လာ်စ့ၤအါထီၣ်, တာ်မၤန့ၢ်ကဗျာ်တာ်မၤစၢၤတမံၤလၢလၢ, လၢအပၣ်ယုာ်ဒီးတာ်ဖဲတာ်မၤတအိၣ်အတာ်အုၣ်ကီၤ, တာ်ဆါသတြိၣ်အယိတာ်မၤတအိၣ်အတာ်မၤစၢၤ, မ့တမ့ာ် ပုၤနီၣ်ခိကွာ်ဂီၤတလာပုၤအတာ်အုၣ်ကီၤ, မ့တမ့ာ် တာ်ဟ့ၣ်တာ်ယုဟံၣ်ဖိဖိအခွဲးအဘူးလဲ, လၢယစးထီၣ်မၤန့ၢ်ဘၣ်စးထီၣ်ဖဲ COVID-19 တာ်ဆါသတြိၣ်မသးအခါဒီးတမ့ာ်လာတာ်ပုၤလာအမၤပုၤဒဲၣ်ဒဲၣ်ယဟံၣ်ယီတာ်ဟဲန့ၢ်လာယတမၤန့ၢ်လာဘၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ာ် တာ်လာ်ဘၣ်လာ်စ့ၤအါထီၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.

ယန့ၢ်ပာ်လာယကဘၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲဝဲဒဲၣ်သဲးစးတာ်ဘျၢအဂၤလာအအိၣ်ဝဲဖဲ ယတာ်ပိာ်လီၤပူၤအိၣ်ဟံၣ်အတာ်အါၣ်လီၤအိၣ်လီၤအဖိလၢအသိးန့ၢ်လီၤ. ယန့ၢ်ပာ်အါထီၣ်စ့ၢ်ကီးလာတာ်ကယု မ့တမ့ာ် ထာ်ဖိၣ်သဲးစးတာ်ဘျၢအဘူးလဲတဖၣ်, တာ်ဟ့ၣ်တာ်စံၣ်ညီၣ် မ့တမ့ာ် တာ်ဘၣ်ဟ့ၣ်စ့အုၣ်လာတဟ့ၣ်ဘၣ်ဟံၣ်လဲအဖိခိၣ်လာဘၣ်ဟ့ၣ်ပုၤပုၤ မ့တမ့ာ် မၤထွဲတာ်မမူဒါလာကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတပၤဒ်ယတာ်ပိာ်လီၤပူၤအိၣ်ဟံၣ်အတာ်လိၣ်ဘၣ်အသိး, ဒီးတာ်ကစံၣ်ညီၣ်ဆါတဲာ်ဝဲလာအဘၣ်ပးဒီးကျိၣ်စိၤစ့စိၤလာယဖိခိၣ်န့ၢ်လီၤ. ယန့ၢ်ပာ်စ့ၢ်ကီးလာပုၤလာအဟ့ၣ်လီၤလီၤပိာ်လီၤတာ်တဂၤဂၤ မ့တမ့ာ် ကရၢလာအဟံးန့ၢ်က့ၤတာ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်ဖျိတာ်ဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ်တဖၣ်ကလူၤထွဲဝဲဒဲၣ်တာ်ဟံးန့ၢ်က့ၤတာ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်ဖျိတာ်ဟ့ၣ်ကမၢ်တန့ၢ်လာယဖိခိၣ်ဖဲလါမ့ၢ် ၁ သီ, ၂၀၂၁ အနံၤမ့တမ့ာ် ဝံၤအလီၢ်ခံ, ဖဲယတဟ့ၣ်ကဒါက့ၤတာ်လာယတဟ့ၣ်ဘၣ်ဒဲးတဖၣ် မ့တမ့ာ် တာ်ဘူးတာ်လဲတနီၤနီၤဒီးသဲးစးတာ်ဘျၢအဘူးအလဲတဖၣ်ဘၣ်အယိန့ၢ်လီၤ.

ဆဲးလီၤမံၤ- \_\_\_\_\_

ကွဲးလီၤမံၤ- \_\_\_\_\_

ဆဲးလီၤမံၤမုၢ်နံၤ- \_\_\_\_\_

**တၢ်နီၣ်-** နတာ်ဆဲးလီၤမံၤဒီးနတာ်ဆုၢ်ထီၣ်ဝဲဒဲၣ်လံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤအိၣ်ဝဲဒဲၣ်သဲးစးတာ်ဘျၢအတာ်စံၣ်ညီၣ်အဖိလၢန့ၢ်လီၤ. တာ်န့ၢ်အခိပညီမုၢ်ဝဲမုၢ်တာ်မၤထီၣ်ဒါသဲးစးတာ်ဘျၢလာတာ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤဖဲလံာ်တက့ၢ်ဒိအံၤအပူၤလာနသ့ၣ်ညါဝဲလာအမုၢ်ဝဲဒဲၣ်တာ်တဘၣ်တတီၢ်န့ၢ်လီၤ.